
“Fa poques setmanes, potser al-
gun mes, el cònsol Toni Martí va
ser qui va promoure la retirada del
suport [dels comuns] a Andor ra
Turisme.” Ho va recordar ahir el
cap de Govern en funcions i can-
didat del PS a la reelecció, Jaume
Bartumeu. Ho va dir en el marc
d’una trobada informal amb els
mitjans de comunicació, en for-
mat esmorzar, per seguir setma-
nalment l’actualitat política fins
després de les eleccions. I es va
referir a l’actitud com a cònsol de
l’ara candidat de Demòcrates per
Andorra (DA) per qualificar de,
“com a mínim paradoxal” que ara
defensi, Martí, que cal doblar el
pressupost en matèria de promo-
ció turística a l’exterior. Bartu-
meu, en clau positiva encara que
irònica, va “lamentar que la seva
arribada [la de Martí] a la política
nacional arribi tan tard”, perquè
potser hauria presentat, va aven-
turar el líder socialdemòcrata, es-
menes al pressupost que mai no
s’ha aprovat.

Bartumeu va centrar la reunió
informal en qüestions vinculades
al turisme per respondre a Toni
Martí. De fet, també el ministre
del ram en funcions, Claudi Be-
net, va afirmar al mateix mo-
ment, però en un altre acte, la
mateixa percepció exposada pel
cap de l’executiu. Jaume Bartu-
meu, aparentment relaxat i pro-
per, va explicar que els propers
dies incrementaran l’activitat
d’exposició dels programa polític,
amb multitud d’actes. També a la
Seu d’Urgell (15 de març) i, dos
dies després, a Barcelona. De DA
en va dir que és una formació
sense un “perfil clar” i per això
defuig certs enfrontaments.

GLOBAL FORUM

Bartumeu va assegurar que la ce-
lebració al Principat del Global
Tourism Forum ha estat “la plas-
mació d’una acció turística” en-
degada per l’executiu socialde-
mòcrata i que es vol mantenir.
Per al candidat del PS, el fòrum
mundial “ha permès consolidar”
la posició d’una Andorra que re-
centment ha establert acords

amb Ucraïna i Polònia i que ha
“recuperat en bona mesura el tu-
risme britànic alhora que ha ad-
quirit una notable importància el
turisme rus”. Bartumeu va asse-
gurar que tot plegat ha permès fer
realitat “el concepte” que es volia
per a Andorra Turisme. I que “ara
és el moment per encarar aques-
ta ampliació dels òrgans de gestió
d’Andorra Turisme” al sector pri-
vat. El líder socialdemòcrata va
assegurar que aquest sempre ha-
via estat l’objectiu –“obrir la com-
posició del consell d’administra-
ció al sector privat, que no és res
més que la consolidació de la
marca”– però que primer calia
“que s’aclarís una mica l’escenari
quant als interlocutors” perquè hi
havia una “situació canviant en
les organitzacions empresarials
dedicades al turisme”, com ara la
generació de la fusió hotelera.

TONI SOLANELLES

Andorra la Vella

Bartumeu recorda que Martí va
retirar el suport a Andorra Turisme 
El cap de Govern en funcions destaca la recuperació de visitants britànicsSEl candidat socialdemòcrata
assegura que “ara és el moment per encarar” l’accés del sector privat a la direcció de l’organisme turístic 
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Jaume Bartumeu

“Com a mínim és
paradoxal. Martí va 
ser qui va promoure
retirar el suport ”

CAP DE GOVERN EN FUNCIONS

“El Global Tourism
Forum és la plasmació
i la consolidació 
de l’acció turística”

“Ara és el moment per
encarar l’ampliació
dels òrgans de gestió
d’Andorra Turisme”

QUÈ HA DIT

De manera distesa, Jaume Bartu-
meu va parlar, per exemple, de
l’enquesta que està realitzant el
Centre de Recerca Sociològica
(CRES) i una altra que està elabo-
rant una altra formació política di-
ferent a la seva. O almenys així ho
va insinuar. El cap de Govern en
funcions no va voler esplaiar-se
gaire en qüestions referides a pre-
visions electorals. Ni en suposats
informes o estudis que puguin te-
nir al seu abast. Després d’aventu-
rar que s’ha de deixar fer els pro-
fessionals del CRES, sí que va
assegurar que “la sensació que
transmet l’opinió pública no ens

és desfavorable”. I que davant la
ciutadania coninuaran explicant
que al Consel “no s’ha volgut reco-
nèixer el resultat electoral. Se’ns
ha volgut discutir la legitimitat que
no se li va discutir al Partit Libe-
ral”. I, quant a les propostes, “vo-
lem continuar endavant amb les
reformes”. Preguntat per possibles
resultats el 3 d’abril, no va voler
entrar a valorar escenaris. I va ex-
plicar que el que es pretén és que
l’electorat “es pronunciï amb prou
claredat per evitar qualsevol tema
de bloqueig”. Bartumeu veu “im-
probable” que ApC i Eusebi No-
men tornin a ser clau.  

“La sensació que transmet l’opinió
pública no ens és desfavorable”


